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RG - 0002.P.VI.2019 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  VI/2019 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 28 marca 2019 r. 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                       
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia 
związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami 
komunalnymi. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 
komunalnego. 
Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały ws. wskazania uczniom niektórych oddziałów klasy VI  Szkoły 
Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 
Punkt 12.   
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  
Punkt 13.   
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2028.  
Punkt 14.    
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył                       

VI Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników jednostek oraz 
gości. 

Na wstępie Przewodniczący prosił o powstanie i uczczenie minuta ciszy 
zmarłego Radnego Pana Jarosława Stawickiego.  
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 13, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący informował, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem. Przewodniczący informował,                                        
że na posiedzeniu wspólnym komisji Radni dyskutowali nt. dofinansowania                       
do promu w Dębnie. Radni uznali, że należy wspomóc finansowo Powiat, aby prom 
nadal funkcjonował, dlatego też na dzisiejszą sesje przygotowano uchwałę ws. 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, która udziela się z budżetu 
Gminy Nowe Miasto nad Wartą pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu                          
z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów obsługi promu w miejscowości Dębno 
Gmina Nowe Miasto nad Wartą. Pomoc finansowa, zostanie udzielona w formie 
dotacji celowej ze  środków budżetu w wysokości 10 000,00 zł rocznie w latach 2019-
2024. 
 Radni przyjęli wniosek formalny o wprowadzenie uchwały 13 głosami za, 
następnie przyjęli porządek obrad 13 głosami za.  
Porządek przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                       
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia 
związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami 
komunalnymi. 
Punkt 9.   
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 10.   
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 
komunalnego. 
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Punkt 11.   
Przyjęcie uchwały ws. wskazania uczniom niektórych oddziałów klasy VI  Szkoły 
Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego. 
Punkt 13.  
Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  
Punkt 14.   
Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019-2028.  
Punkt 15.   
Interpelacje Radnych. 
Punkt 16.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 17.   
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                      
i wnioski. 

Przewodniczący informował, że protokół został opublikowany 19 marca, 
przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 Protokół z V Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         

0 głosów wstrzymujących. 
 Pan Tomaszewski informował, że od kolejnych sesji nie będzie punktu 
dotyczącego przyjęcia protokołu, gdyż Pani Sekretarz będąc na szkoleniu                               
w WOKISSie dowiedziała się, że w związku z nagrywaniem posiedzeń sesji, nie ma 
obowiązku protokołowania obrad.  
 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że w ostatnim czasie odbywały się zebrania 
wiejskie dotyczące wyborów sołeckich i konsultowania nowych sołeckich statutów. 
Przewodniczący brał udział w czterech  zebraniach sołeckich w Radlinie, Klęce, 
Wolicy Koziej i Nowym Mieście. We wszystkich zebraniach sołeckich wzięło udział 
560 osoby na 5942 osoby uprawnione. Natomiast w roku 2015 w zebraniach udział 
wzięło 710 osób, a w 2011 roku 693 osoby. Najwięcej mieszkańców było w 
Boguszynie - 78 osób. Po wyborach na 14 zebrań wyborczych w 11 sołectwach sołtysi 
się nie zmienili, natomiast trzech wybrano nowych sołtysów, tj. Sołectwo Boguszyn, 
Boguszynek, Rogusko. Następnie w dniu 10 marca, odbył się spektakl teatralno-
muzyczny przygotowany przez Ośrodek Pomocy Społecznej, a w szczególności 
przez Zespół Interdyscyplinarny, spektakl był zatytułowany „ Przemoc to słabość”.   
 W dniu 13 marca, smutna uroczystość, bo pogrzeb kolegi Radnego, Sołtysa                   
i Prezesa Straży Pana Jarosława Stawickiego.   
 W dniach 16-17 marca odbył się turniej tenisa stołowego o Puchar Rady 
Gminy. Turniej od kilku lat przeprowadzany jest w Boguszynie, w tym miejscu 
Przewodniczący dziękował pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Boguszynie,                
Pani Darii Kowalskiej, oraz  Panu Łukaszowi Wachowiakowi i Radnej Zofii 
Kędziora.  
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 26 marca wraz z Członkami Komisji Rewizyjnej Przewodniczący brał udział      
w szkoleniu organizowanym przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Lesznie. 
Tematem szkolenia było głównie wotum zaufania, udzielenie absolutorium.  
 Przewodniczący dodał, że wpłynęło pismo mieszkanki Nowego Miasta                       
ws.  zamknięcia drogi dojazdowej przez sąsiada, sprawa została przekazana Komisji 
Rolnictwa i porządku Publicznego, która rozezna się w temacie, a następnie                       
wraz z komisją Skarg i Wniosków rozpatrzą skargę.   
 Wpłynęło też pismo właścicieli drogi w Chociczy z prośbą o nadanie                          
jej nazwy, zostanie to dokonane na kwietniowej sesji.  
Są też pisma wspólnoty mieszkaniowej w Klęce, ws. przekazania do wspólnoty 
budynku kotłowni. 
 Poza tym wpłynął wniosek od mieszkańców Chromca dotyczący remontu 
drogi od numeru 13 do 22.  
 Wpłynął też wniosek Radnej Haliny Jankowskiej, ws. przejęcia działki                       
w miejscowości Teresa, która mogłaby posłużyć jako działka pod plac zabaw.   
 Na zakończenie Przewodniczący odczytał:  
 

ZARZĄDZENIE NR 117/2019 
WOJEWODY WIELKOPOLSKIEGO 

z dnia 25 marca 2019 r. 
 

w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających  
do Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

 
Na podstawie art. 385 i art. 386 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. — Kodeks 
wyborczy (Dz. U. z 2018 r. poz. 754 z późn. zm.) zarządza się, co następuje: 
 
 § 1. Zarządza się wybory uzupełniające do Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą w okręgu wyborczym nr 9, w którym wybierany będzie jeden radny. 
 
 § 2. Datę wyborów, o których mowa w § 1, wyznacza się na niedzielę                             
2 czerwca 2019 r. 
 
 § 3. Dni, w których upływają terminy wykonania czynności wyborczych, 
określa kalendarz wyborczy stanowiący załącznik do zarządzenia. 
 
 § 4. Zarządzenie podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Wielkopolskiego oraz podaniu do publicznej wiadomości na obszarze Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą. 
 
 § 5. Zarządzenie wchodzi w życie z dniem ogłoszenia. 
 

Wojewoda Wielkopolski  
(-) Zbigniew Hoffmann 
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Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt poinformował, że dzisiejsza sesja ma określony porządek, poszczególne 
punktu zostały omówione na posiedzeniu komisji.  
Wójt nawiązał do wyborów sołeckich, we wszystkich zebraniach uczestniczyli 
przedstawiciele gminy, ze wszystkich zebrań są przygotowane protokoły, w trzech 
przypadkach zmienili się sołtysi.  
 W dniu 12 kwietnia wchodzi program dróg samorządowych, będzie wniosek 
złożony, który dotyczył będzie ul. Szkolnej, dofinansowanie jest 60%, natomiast                   
po stronie samorządu jest 40%.  
 Na dzisiejszej sesji będzie tez uchwała dotycząca udzielenia pomocy 
finansowej dla powiatu średzkiego na dofinansowanie do promu.  
Ponadto wójt informował, że droga powiatowa Chwalęcin- Szypłów-Osiek znalazła 
się w rankingu, wartość kosztorysowa to kwota 7 milionów złotych, wsparcie to jest 
3,5 miliona złotych.  
 Poza tym w ramach projektu wraz z Panią Sołtys Boguszynka został złożony 
projekt na budowę strefy aktywności, projekt finansowany jest przez Ministerstwo 
Kultury Fizycznej i sportu.  
 Na zakończenie Wójt dodał, że zbliża się strajk nauczycieli. Poza tym  ruszają 
też prace interwencyjne. (…)  
 
Ad 7) Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 
wychowawczo - opiekuńczych. Skala zjawiska patologii społecznej, przemocy                       
w rodzinie oraz podejmowane w tym celu działania profilaktyczne. 
 Funkcjonowanie pomocy społecznej w roku 2018 omówiła Radnym Pani 
Iwona Golińska- Dyrektor Ośrodka. 
 Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją 
utworzenia związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki 
odpadami komunalnymi. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
1 głos wstrzymujący. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/34/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 9)  Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/35/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 10) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości mienia 
komunalnego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/36/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 11) Przyjęcie uchwały ws. wskazania uczniom niektórych oddziałów klasy                   
VI  Szkoły Podstawowej w Klęce miejsca realizacji obowiązku szkolnego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/37/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 12) Przyjęcie uchwały ws. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Średzkiego. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/38/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 13) Przyjęcie uchwały ws. zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   

 Uchwała Nr VI/39/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 14) Przyjęcie uchwały ws. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2019-2028.  

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady, następnie otworzył dyskusję.  
W związku z brakiem pytań przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
- Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego protokołu.   
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 Uchwała Nr VI/40/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 marca 2019 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 15) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 16) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Wincenty Pawelczyk prosił o utwardzenie ulicy Wierzbowej.  
 Ponadto Radny Pawelczyk informował, że składał do budżetu wniosek 
dotyczący ulicy Składowej w Chociczy gdzie w systemie publiczno-prawnym 
Firma pana Wesołka chce do tej ulicy dołożyć 50% kosztów jej naprawy.  
 W odniesieniu do wniosku pani Jankowskiej o przejęciu działki                    
w Teresie, na której przeniesiony byłby plac zabaw, gdyż teraz ten plac 
znajduje się nie na naszym terenie, ale na tej działce stoją też nielegalnie 
postawione garaże blaszane. 

 Radna Zofia Kędziora pytała Wójta czy wiadomo już coś na temat terminala 
płatniczego, o jaki Radna wnioskowała. Poza tym pani Kędziora pytała                   
czy jest już znany termin równania dróg gminnych.   
 Wójt informował, że w przyszłym tygodniu ruszą prace związane                                         
z równaniem dróg.   
 W kwestii terminala pani Skarbnik informowała, że wiadomo                          
iż terminal jest bezpłatny, że będzie wygodny dla mieszkańców, tylko sprawa 
ze strony Urzędu nie wygląda tak prosto gdyż ten terminal trzeba zgrać                         
z programem, ponieważ program jest ustawiony na płatność w kasie 
gotówkową. Są robione raporty z gotówki. W zeszłym roku było u Wojewody 
szkolenie właśnie z tych terminali, wtedy zapadły decyzje że nie robimy tego, 
a to było związane z tym, że Urząd idzie na rękę podatnikom, w innych 
urzędach już kasy nie ma. Najwięcej płatności odbywa się elektronicznie, 
przelewami. Płatność w banku nie wymaga prowizji również, załatwiane                   
są i udostępniane bloczki. Pani Skarbnik ma wątpliwości czy iść w kierunku 
tych terminali.      

 Radna Halina Jankowska  pytała czy jest jakiś terminarz równania dróg, gdzie 
to trzeba zgłosić. 
 Wójt informował, że w każdej chwili można to zgłosić do pracownika 
od dróg.  
 Radna Jankowska poinformowała, że faktycznie na tej działce gdzie 
miałoby nastąpić przejęcie są dwa garaże blaszane, ale w przypadku przejęcia 
tej działki zostaną one usunięte.    

 Radna Powiatowa Agnieszka Król poinformowała, że w kwestii dróg Radna 
ma dwie sprawy. Pierwsza to w najbliższym czasie pracownicy powiatowi 
wystosują pismo do gmin, z zapytaniem które drogi powiatowe, w rejonie 
gminy wymagają napraw, remontów i w jakim zakresie. Będzie 
przygotowana strategia opieki nad tymi drogami.  
 Druga sprawa dotyczy drogi o której wspomniał pan Wójt, chodzi                    
o drogę Chwalęcin-Szypłów-Osiek, w zeszłym roku powiat średzki złożył                   
do konkursu dwie drogi powiatowe z możliwością dofinansowania.                        



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 8 
 

W zeszłym roku z różnych przyczyn te projekty nie zostały rozpatrzone. 
Wniosek został złożony na dwie drogi między Zberkami a Murzynowem 
Kościelnym oraz droga  z Chwalęcina przez Szypłów do granicy powiatu.                
Ta droga z Chwalęcina przez Szypłów do granicy powiatu z racji tego,                        
że jest trudniejsza jeżeli chodzi o weryfikację, zdobyła lepszą punktację                        
i znalazła się na 16 miejscu. A dofinansowanie było do 18 miejsca na liście. (…)                             
Zakres zadania obejmował, wykonanie nowej nawierzchni, budowę                              
i przebudowę chodników oraz zjazdów, przebudowę skrzyżowania na rondo 
oraz przebudowę systemu odwadniania. Wykonanie tej drogi odbyłoby                                 
się w dwóch etapach. Pierwszy etap został skosztorysowany na 7 136 944, 60 
zł, dofinansowanie zostało przyznane na 3 568 000,00 zł. Pozostała część 
środków po stronie samorządów. (…) Zarząd obiecał, że jeżeli będzie taka 
wola Rady Gminy Nowe Miasto to Zarząd te środki znajdzie. W tej chwili 
mamy 7 dni na podjęcie decyzji czy do tego projektu przystępujemy. Umowy 
będą popisywane na przełomie sierpnia i września. (…) 

 Pani Violetta Rajczyk Sołtys Chwalęcina prosiła o pozytywne ustosunkowanie 
się do realizacji tej drogi. Pani Sołtys dodała, że tyle lat mieszkańcy czekają za 
ta drogą, i są zbulwersowani, że gmina nie chce pomóc.  
 Przewodniczący Rady informował, że żadne decyzje w tym temacie nie 
zostały podjęte, nigdy też żaden z Radnych nie powiedział, że nie chce pomóc, 
temat tej drogi i tego że wniosek na tą drogę zyskał akceptację wyszło dopiero 
przed sesją.   

 Radny Leszek Zacharyasz pytał czy istnieje możliwość przeniesienia 
Skateparku do Chociczy, gdyż na ostatnim posiedzeniu pan Pawelczyk 
zadeklarował, że weźmie do siebie te urządzenia. 
 Wójt informował, że jak tylko skończy się trwałość projektu Skatepark 
zostanie zdemontowany.   

 Radny Kazimierz Pawłowski pytał czy istnieje możliwość wyrównania drogi 
gminnej, gruntowej w Michałowie.  

 Radna Małgorzata Siejak przypominała o drodze trzech dróg w Boguszynku.  
 Wójt dodał, że jeżeli chodzi o drogę z Chwalęcina przez Szypłów do granicy 

powiatu to należy przyznać że projekt jest przygotowany na bardzo wysokim 
poziomie, są tam przede wszystkim chodniki, które na pewno z biegiem czasu 
będą pozarastane. Przez poprzedniego Starostę była rozważana też droga                   
z Nowego Miasta do Wolicy Koziej jednak ostatecznie zdecydowano o tej 
drodze z Chwalęcina. (…) Wójt dodał, że na barkach Gminy jest wiele 
inwestycji na ciężkie pieniądze, budowa oczyszczalni, remizy, budowa 
Biblioteki, plany rozbudowy urzędu, do podjęcia są też decyzje związane                    
z remontem pałacu. Budżet jest bez wątpienia obciążony. Trzeba się ze 
wszystkim zmierzyć i podjąć decyzje co robić. (…) 

 Radny Feliks Stratyński pytał co dalej będzie z promem w Dębnie.  
 Radna powiatowa Agnieszka Król poinformowała, że wolą Zarządu 
jest aby prom powstał, na 135 dni od dnia przywrócenia. W tej chwili trwają 
prace nad tym aby wszystkie prawa i obowiązki podpisała spółka gminna 
LUX aby przeszło to na spółkę powiatową. Na przełomie sierpnia lub 
września prom powinien wodować.  



VIII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 9 
 

 Radna Zofia Kędziora informowała Radną Powiatową, że jej propozycja jest 
taka, aby pobierać opłaty od mieszkańców Żerkowa, za przejazd promem.  
 Radna Król informowała, że pomysł jak najbardziej słuszny, władze 
powiatowe wybierają się jeszcze raz na rozmowy do Żerkowa.  

 Radny Marek Banaszak informował iż stan nawierzchni asfaltowej                                
w Kruczynie jest w stanie fatalnym, również chodniki są nie do przejścia. 
Radny dodał, że poprzednie władze powiatowe obiecywały remont drogi                      
i chodników, ale na obiecywaniu się skończyło. 

 Radna Zofia Kędziora dziękowała władzom gminy, pracownikom gminy, 
radnym oraz sołtysom oraz wszystkim którzy z panią Zofią pracowali.                   
Pani Kędziora informowała, że nie ukrywa, że żyła sołectwem, jeżeli chodzi                 
o siłę fizyczną bądź techniczną wspierał panią Zofię małżonek, natomiast jako 
sołtys pani Kędziora przyznała, że miała wizję oraz plan na rozwój Sołectwa 
Boguszyn.  

 Przewodniczący Rady pan Tomaszewski prosił, aby Radni ustosunkowali się 
do sprawy budowy drogi z Chwalęcina przez Szypłów do granicy powiatu 
czy ma to być realizowane, żeby pan Wójt wiedział w jakim kierunku iść.  
Ponadto pan Tomaszewski informował, że schetynówki istnieją od 2006 roku, 
w latach 2006-2010 była realizowana z tego funduszu droga powiatowa                      
z Klęki w stronę Żerkowa, nasza gmina współfinansowała to zadanie.                      
W kadencji 2010-2014 powiat wystąpił o kolejną schetynówkę z Boguszyna                 
w stronę Panienki, nasza gmina współfinansowała to zadanie. W kadencji 
2014-2018 powiat realizował kolejna schetynówkę, która zaczynała                            
się w Nowym Mieście od Rynku, kończyła się przy drodze wojewódzkiej                   
i Komorzy- nasza gmina współfinansowała również to zadanie. W trakcie tych 
trzech kadencji modernizowaliśmy, remontowaliśmy drogi gminne, było nas 
na to stać. Należy przyznać, że nie były te drogi wykonywane za tak dużą 
kwotę. (…) Przewodniczący wyraził zdanie, że należy się zastanowić,                        
aby jednak wykonać tą drogę, nawet jeżeli będzie trzeba zaciągnąć kolejny 
kredyt. 

 Pani Skarbnik Elżbieta Mnich informowała, że nurtuje ją jedno pytanie, 
mianowicie jest to droga która miała kosztować 14 milionów złotych, ma być 
podzielona na dwa etapy. Teraz byłoby Chwalęcin-Szypłów a później 
Szypłów granica powiatu. Teraz dorzucalibyśmy do pierwszej części 25%,                           
to jak pójdzie druga część to znowu będzie trzeba dorzucić 25%.  
Pani Król informowała, że na razie nie wiadomo. Choć jest ogłoszony 
konkurs, który jest konkursem wieloletnim, wtedy ta inwestycja jest rozłożona 
na ileś lat, w powiecie na tę chwilę nie istnieje żaden inny projekt który 
mógłby w tym konkursie wystartować, i jeżeli się uda, to będzie można 
wystartować do tego konkursu tylko i wyłącznie z drugim etapem drogi. (…)  

 Radna Adela Nowicka wyraziła zdanie, że bez wątpienia koszty na budowę 
tej drogi są duże, ale trzeba mieć świadomość że z roku na rok będą większe, 
zdaniem Radnej nie ma co sprawy odkładać na kolejne lata, tym bardziej że 
jest tutaj dofinansowanie.  

 Radna Zofia Kędziora wyraziła zdanie, że pan Wójt powinien dobrze 
negocjować z powiatem, żeby wspomnieć poprzednią kadencję jak powiat 
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podszedł do sprawy trochę nie fair, w kwestii finansowania dróg                                          
w Aleksandrowie i Dębnie, gdzie koszty okazały się większe po naszej stronie.      

 Pan Paweł Marciniak mieszkaniec Nowego Miasta, który informował, że był 
na sesji styczniowej i powiedział kilka zdań na temat niepodległości.                         
W związku z tym, że pan Przewodniczący przewał, w tym momencie 
mieszkaniec pytał Radnych poprzez podniesienie ręki, kto opowiada się za 
tym że Polska jest niepodległa.  
 Przewodniczący informował pana Marciniaka, że nie może dyktować 
Radnym czy mają głosować za jakim stwierdzeniem czy wnioskiem. Poza tym 
Przewodniczący dodał, że celowo nie odpowiedział panu Marciniakowi                          
na pismo skierowane do rady, uznając że pan Marciniak ma taką wiedzę                      
w różnych tematach, że powinien wiedzieć nap fakt, że każdy mieszkaniec            
ma prawo inicjatywy uchwałodawczej, wynika to wprost z przepisów ustawy                
o samorządzie gminnym. Nie jest jeszcze przepis dopracowany,                               
ale na kolejnym posiedzeniu sesji będzie uchwała regulująca czynności 
związane z przygotowaniem projektu uchwały zgłoszonego w ramach 
obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  
 Pan Marciniak pytał czy osoby zatrudnione na pracach interwencyjny 
zajęłyby się posprzątaniem śmieci na poboczach dróg.  
 Wójt informował, że na początku kwietnie te osoby jak tylko przyjdą 
zajmą się porządkiem.  
 

Ad 17) Zamknięcie sesji. 
O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął VI Sesję Rady Gminy. 
 

Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak      /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1  
Lista imienna głosowania uchwał z VI Sesji RG. 


